

ສາທາລະນະລັດ ປະຊາທິປະໄຕ ປະຊາຊົນລາວ  
ສັນຕິພາບ ເອກະລາດ ປະຊາທິປະໄຕ ເອກະພາບ ວັດທະນາຖາວອນ



ກະຊວງສາທາລະນະສຸກ

ໂຄງການເຂົ້າເຖິງການບໍລິການສຸຂະພາບ ແລະ ໂພຊະນາການ ໄລຍະ 2 (P178957)

# ແຜນການມີສ່ວຍຮ່ວມຂອງ ຜູ້ທີ່ມີສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງ (SEP)

ສະບັບສະຫຼຸບຫຍໍ້

ກັນຍາ 2023

## ບົດສະຫຼຸບຫຍໍ້

ແຜນການມີສ່ວນຮ່ວມຂອງຜູ້ທີ່ມີສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງ (SEP) ໄດ້ກະກຽມໂດຍກະຊວງສາທາລະນະສຸກ ແລະ ຈະໄດ້ຖືກນຳໃຊ້ໃນຂອບເຂດທັງໝົດພາຍໃຕ້ໂຄງການເຂົ້າເຖິງການບໍລິການສຸຂະພາບ ແລະ ໂພສະນາການໄລຍະທີ່ 2 (P178957) ເຊິ່ງໄດ້ຮັບການສະໜັບສະໜູນທາງດ້ານງົບປະມານຈາກທະນາຄານໂລກ (WB). ແຜນການມີສ່ວນຮ່ວມຂອງຜູ້ທີ່ມີສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງ (SEP) ໄດ້ຮັບການກະກຽມໂດຍສອດຄ່ອງກັບ ກອບການຄຸ້ມຄອງທາງດ້ານສິ່ງແວດລ້ອມ ແລະ ສັງຄົມ (ESF) ໂດຍສະເພາະແມ່ນ ມາດຕະຖານດ້ານສິ່ງແວດລ້ອມ ແລະ ສັງຄົມ 7 (ມສສ 7) (ຊົນເຜົ່າພື້ນເມືອງ) ແລະ ມສສ 10 (ການມີສ່ວນຮ່ວມຂອງຜູ້ທີ່ມີສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງ ແລະ ການເປີດເຜີຍຂໍ້ມູນ). ເອກະສານສະບັບນີ້ເປັນເອກະສານທີ່ຈະໄດ້ນຳໃຊ້ ແລະ ສາມາດປັບປຸງໃຫ້ສອດຄ່ອງກັບສະພາບການຂອງໂຄງການ ແລະ ການປັບປຸງຂອງຂອບເຂດກິດຈະກຳ.

### ສະຫຼຸບລາຍລະອຽດຂອງໂຄງການ

ຈຸດປະສົງຂອງການພັດທະນາຂອງໂຄງການແມ່ນ ເພື່ອປັບປຸງການເຂົ້າເຖິງການບໍລິການດ້ານສຸຂະພາບ ແລະ ໂພສະນາການທີ່ມີຄຸນນະພາບ ໃນພື້ນທີ່ເປົ້າໝາຍຂອງ ສປປ ລາວ ແລະ ຕອບສະໜອງໄດ້ທັນທີໃນກໍລະນີສຸກເສີນ ຫຼື ວິກິດການດ້ານສຸຂະພາບທີ່ເໝາະສົມ.

ເປົ້າໝາຍຫຼັກຂອງໂຄງການມີ 4 ອົງປະກອບ ທີ່ມີເປົ້າໝາຍປັບປຸງການເຂົ້າເຖິງການບໍລິການທາງດ້ານສຸຂະພາບ ແລະ ໂພສະນາການ ໂດຍຜ່ານການບໍລິການດ້ານສຸຂະພາບທີ່ເອົາປະຊາຊົນເປັນຈຸດໃຈກາງຂອງການບໍລິການສຸຂະພາບ.

### ອົງປະກອບທີ່ 1 : ການສະໜອງທຶນສຳລັບການບໍລິການ ການດູແລສຸຂະພາບຂັ້ນຕົ້ນ (20 ລ້ານ \$).

ອົງປະກອບນີ້ຈະສືບຕໍ່ການສະໜອງທຶນ ທີ່ເຊື່ອມໂຍງກັບຄຸນນະພາບຂອງການປະຕິບັດງານຂອງໂຮງໝໍນ້ອຍ ໂດຍການນຳໃຊ້ລະບົບການໂອນເງິນແບບ NHI (ງົບປະມານໃນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດກິດຈະກຳທັງໝົດແມ່ນ 20 ລ້ານ ຫຼຽນ) ອົງປະກອບນີ້ ຈະຕອບສະໜອງທາງດ້ານງົບປະມານໃນການສ້າງລະບົບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດການປະເມີນທາງດ້ານຄຸນນະພາບ ແລະ ການປະຕິບັດງານ, ການກວດສອບຍັງຢືນ, ການຊຳລະ, ການກວດສອບ ແລະ ການຕິດຕາມກວດກາການປັບປຸງຄຸນນະພາບ. ສຳລັບກິດຈະກຳນີ້ຍັງຄົງຈະສືບຕໍ່ການປະເມີນ ແລະ ການສ້າງແຮງຈູງໃຈໃຫ້ພະນັກງານ ໂດຍມີຈຸດປະສົງ ແລະ ຄາດຄະເນຜົນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ຂອງສະຖານທີ່ໃຫ້ບໍລິການດ້ານສຸຂະພາບໂດຍຜ່ານກົນໄກທີ່ເປັນເອກະລາດ ແລະ ມີຄວາມຮັບຜິດຊອບ ທີ່ສາມາດນຳໃຊ້ໃນສະຖານທີ່ບໍລິການຜ່ານລະບົບການຈັດຕັ້ງຂອງໂຄງການຫັນສາ (HANSA).

### ອົງປະກອບທີ່ 2: ການບໍລິການ ການປິ່ນປົວສຸຂະພາບພື້ນຖານ (PHC) ແບບປະສົມປະສານ (19.5 ລ້ານ \$).

ອົງປະກອບນີ້ ສະໜອງການບໍລິການ PHC ແບບປະສົມປະສານ ແລະ ເສີມສ້າງລະບົບການດູແລສຸຂະພາບຂັ້ນຕົ້ນ (PHC) ໂດຍຜ່ານ 2 ອົງປະກອບຍ່ອຍຄື: 1) ສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງໃນຂອບການບໍລິການທີ່ມີຄຸນນະພາບຢູ່ໃນຂັ້ນໂຮງໝໍນ້ອຍໃຫ້ເຂັ້ມແຂງຂຶ້ນກ່ວາເກົ່າ ແລະ 2) ສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງໃຫ້ລະບົບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດງານຢູ່ໃນຂັ້ນໂຮງໝໍນ້ອຍ ເພື່ອເສີມສ້າງການບໍລິການແບບຄົບວົງຈອນ ແລະ ເສີມສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງໃຫ້ໂຮງໝໍນ້ອຍ ຕາມດຳລັບ.

**ອົງປະກອບທີ່ 3: ສົ່ງເສີມທາງດ້ານການຮຽນຮູ້ ແລະ ການຄຸ້ມຄອງໂຄງການ.**

ອົງປະກອບນີ້ ຈະໃຫ້ການສະໜັບສະໜູນງົບປະມານໃນການປະສານງານ ແລະ ການຄຸ້ມຄອງໂຄງການ, ຄວາມສະເໝີພາບທາງດ້ານບົດບາດຍິງ-ຊາຍ ແລະ ລວມເຖິງກິດຈະກຳບາງຢ່າງທີ່ສຳຄັນໃນການສະໜັບສະໜູນ ໂຄງການເພື່ອໃຫ້ເປົ້າໝາຍຂອງກິດຈະກຳບັນລຸ. ກິດຈະກຳຕ່າງໆເຫຼົ່ານີ້ລວມເຖິງຄວາມສະເໝີພາບດ້ານບົດບາດຍິງ - ຊາຍ, ການກວດສອບຢັ້ງຢືນພາຍນອກ, ການຄົ້ນຄ້ວາວິໄຈ, ການຕິດຕາມກວດກາ, ການປະເມີນຜົນ ແລະ ການຮຽນ ຮູ້, ກິດຈະກຳສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງທາງດ້ານລະບຽບການ, ການສ້າງຂີດຄວາມສາມາດຂອງສະຖາບັນໃນລະບົບການ ຮັກສາສິ່ງແວດລ້ອມ, ຄວາມປອດໄພ ແລະ ສຸຂະພາບ, ນອກຈາກນີ້ຍັງຈະໄດ້ຈັດສັນງົບປະມານສຳລັບການບຳລຸງຮັກສາ ແລະ ປັບປຸງຖານຂໍ້ມູນ DH12 ລວມເຖິງຂໍ້ມູນພື້ນຖານ ດ້ານເພດ, ອາຍຸ ແລະ ຊົນເຜົ່າ ແລະ ສະຖານທີ່, ການຢັ້ງຢືນ, ການວິໄຈ ແລະ ການສຳຫຼວດສຸຂະພາບຂອງອົງກອນກວດສອບອິດສະຫຼະ (ອົງປະກອບທີ່ 1 ແລະ 2).

**ອົງປະກອບທີ່ 4: ການຕອບໂຕ້ສຸກເສີນສຸກເສີນ (0 ລ້ານ \$).**

ຈຸດປະສົງສຳລັບອົງປະກອບນີ້ ວ່າດ້ວຍການຕອບໂຕ້ພະຍາດສຸກເສີນ IDA ເພື່ອໃຫ້ມີການຈັດສັນງົບປະມານ ຄືນໃໝ່ໃຫ້ສອດຄ່ອງກັບກົນໄກການຕອບໂຕ້ທັນທີຂອງ IDA ເພື່ອສະໜອງການຕອບໂຕ້ທັນທີຕໍ່ກັບວິກິດການ ຫຼື ເຫດສຸກເສີນ ຕາມຄວາມຈຳເປັນ.

**ແຜນການມີສ່ວນຮ່ວມຂອງຜູ້ທີ່ມີສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງ (SEP)**

ແຜນການມີສ່ວນຮ່ວມຂອງຜູ້ທີ່ມີສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງ (SEP) ແມ່ນເພື່ອຮັບປະກັນວ່າຜູ້ໄດ້ຮັບຜົນປະໂຫຍດຂອງ ໂຄງການ, ເຊັ່ນດຽວກັນກັບຜູ້ທີ່ມີສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງຂອງໂຄງການອື່ນໆ, ໄດ້ຮັບການແຈ້ງໃຫ້ຊາບ ແລະ ມີສ່ວນຮ່ວມໃນທຸກ ຂັ້ນຕອນຂອງການກະກຽມ ແລະ ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໂຄງການ. ເພື່ອໃຫ້ໂຄງການຮັບຮູ້ເຖິງຄວາມຕ້ອງການ ແລະ ຄຳ ຄິດເຫັນລວມຂອງຕົວແທນ ແລະ SEP ຍັງມີຈຸດປະສົງເພື່ອສົ່ງເສີມບົດບາດຂອງແມ່ຍິງ ແລະ ກຸ່ມຜູ້ດ້ອຍໂອກາດໃນ ການວາງແຜນ ແລະ ການປະຕິບັດໂຄງການ. ໂຄງການຍັງໄດ້ຮັບຮູ້ເຖິງຄວາມສຳຄັນຂອງການຮັບປະກັນໃຫ້ຜູ້ໄດ້ຮັບຜົນ ກະທົບໄດ້ຮັບການປຶກສາຫາລືກ່ຽວກັບມາດຕະການຫຼຸດຜ່ອນ, ພ້ອມທັງຕິດຕາມການເຄື່ອນໄຫວໂຄງການຢ່າງຕໍ່ເນື່ອງ ໃນໄລຍະການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໂຄງການ.

SEP ກຳນົດຜູ້ທີ່ມີສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງທີ່ໄດ້ຮັບຜົນກະທົບ (ຜູ້ທີ່ໄດ້ຮັບຜົນກະທົບໂດຍກົງຈາກການລົງທຶນຂອງ ໂຄງການເປັນຜູ້ໄດ້ຮັບຜົນປະໂຫຍດຂອງໂຄງການ) ແລະ ຜູ້ທີ່ມີສ່ວນຮ່ວມທີ່ມີຄວາມສົນໃຈ. SEP ອະທິບາຍເຖິງຜູ້ມີ ສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງຕ່າງໆເຫຼົ່ານີ້ ແລະ ກຳນົດວິທີການສະເພາະ ແລະ ກຳນົດເວລາສຳລັບການມີສ່ວນຮ່ວມຂອງພວກເຂົາໃນ ຂັ້ນຕອນຕ່າງໆຂອງໂຄງການ. SEP ຍັງອະທິບາຍເຖິງປະເພດຂອງຂໍ້ມູນທີ່ຈະຖືກເປີດເຜີຍ, ເມື່ອກິດຈະກຳການປຶກສາ ຫາລືຈະຖືກຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ, ຄຳຄິດຄຳເຫັນຂອງຜູ້ທີ່ມີສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງຈະຖືກນຳໄປພິຈາລະນາ ແລະ ຮ່ວມເຂົ້າໃນ ຂະບວນການແກ້ໄຂຂໍ້ຂ້ອງໃຈ.

**ການໃຫ້ຄຳປຶກສາ ແລະ ການເປີດເຜີຍຂໍ້ມູນ**

ໃນລະຫວ່າງການກະກຽມໂຄງການ, ກອງປະຊຸມປຶກສາຫາລືຕ່າງໆໄດ້ຈັດຂຶ້ນຢູ່ສະຖານທີ່ໂຄງການໃນ ລະຫວ່າງວັນທີ 27 ກຸມພາ ແລະ 10 ມີນາ 2023 ແລະ ລະດັບສູນກາງໃນວັນທີ 21 ເມສາ 2023 ແລະ 18 ສິງຫາ 2023. ຈຸດປະສົງຂອງການປຶກສາຫາລືແມ່ນເພື່ອປຶກສາຫາລືກັບພາກສ່ວນທີ່ອາດຈະໄດ້ຮັບຜົນກະທົບ ແລະ ມີຄວາມ ສົນໃຈທາງດ້ານສິ່ງແວດລ້ອມ ແລະ ສັງຄົມ. ເຄື່ອງມືທີ່ໄດ້ຮັບການກະກຽມສຳລັບໂຄງການ.

ຮ່າງເຄື່ອງມື ESF, ລວມທັງ SEP, ຈະຖືກເປີດເຜີຍພາຍໃນ 12 ກັນຍາ 2023, ເປັນສະບັບຫລ້າສຸດ, ຢູ່ໃນ ເວັບໄຊທ໌ຂອງ MoH (<https://> ) ສຳລັບການປຶກສາຫາລືສາທາລະນະ. ຖ້າມີຄຳຕິຊົມເພີ່ມເຕີມສຳລັບຊຸດຮ່າງ,

ເອກະສານສະບັບຮ່າງຈະຖືກປັບປຸງ ແລະ ເປີດເຜີຍໃຫມ່ໃນສະບັບສຸດທ້າຍຂອງພວກມັນໃນຊ່ອງທາງດຽວກັນເພື່ອໃຫ້ຜູ້ມີສ່ວນຮ່ວມຂອງໂຄງການໄດ້ຮັບຮູ້ກ່ຽວກັບສະບັບປັບປຸງດັ່ງກ່າວ.

**ຊັບພະຍາກອນ ແລະ ຄວາມຮັບຜິດຊອບໃນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດກິດຈະກຳການມີສ່ວນຮ່ວມຂອງຜູ້ທີ່ມີສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງ**

ຫ້ອງການປະສານງານໂຄງການ (NPCO) ຈະຮັບຜິດຊອບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດກິດຈະກຳການມີສ່ວນຮ່ວມຂອງພາກສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງ. ພະນັກງານສິ່ງແວດລ້ອມ ແລະ ສັງຄົມຂອງ NPCO ສາມາດຕິດຕໍ່ໄດ້ເພື່ອປະກອບຄຳຄິດຄຳເຫັນ, ຕຳນິຕິຊົມ, ຫຼື ເມື່ອມີຄຳຖາມກ່ຽວກັບໂຄງການ. ໃນກໍລະນີທີ່ມີການປ່ຽນແປງບຸກຄະລາກອນ, SEP ນີ້ຈະຖືກປັບປຸງເພື່ອສະທ້ອນເຖິງການຄຸ້ມຄອງພະນັກງານໃຫມ່ ແລະ ຈະຖືກເປີດເຜີຍໂດຍຜ່ານຊ່ອງທາງດຽວກັນເພື່ອໃຫ້ຜູ້ມີສ່ວນຮ່ວມຂອງໂຄງການຮັບຮູ້. ການປ່ຽນແປງຍັງຈະໄດ້ຮັບການປັບປຸງຕາມຄວາມເໝາະສົມໃນເອກະສານທີ່ແຈກຢາຍສຳລັບການປຶກສາຫາລື.

**ກົນໄກການແກ້ໄຂຂໍ້ຂ້ອງໃຈ (GRM)**

ຈຸດປະສົງຂອງ GRM ແມ່ນເພື່ອໃຫ້ຜູ້ໄດ້ຮັບຜົນກະທົບມີຂັ້ນຕອນການແກ້ໄຂທີ່ສາມາດນຳໃຊ້ໄດ້ຢ່າງສະດວກໂດຍຜູ້ໄດ້ຮັບຜົນກະທົບເພື່ອສະແດງຄວາມກັງວົນ ຫຼື ຄຳສະເໜີທີ່ກ່ຽວຂ້ອງກັບໂຄງການ. GRM ຂອງໂຄງການມີສອງຂັ້ນຕອນຄື: 1) ຂັ້ນຕອນການແກ້ໄຂຂໍ້ຂ້ອງໃຈທົ່ວໄປ (ລວມທັງປະເດັດກ່ຽວກັບຜົນປະໂຫຍດຂອງໂຄງການ ແລະ ສິ່ງແວດລ້ອມ) ແລະ 2) ຂັ້ນຕອນການແກ້ໄຂຂໍ້ຂ້ອງໃຈທີ່ກ່ຽວຂ້ອງກັບການຂຸດຮີດທາງເພດ ແລະ ການລະເມີດທາງເພດ (SEA/SH). GRM ໄດ້ຖືກອອກແບບຄຸ້ມຄອງວິທີການສະເໜີຂໍ້ຂ້ອງໃຈ, ໄລຍະເວລາທີ່ມັນຄວນຈະໄດ້ຮັບການແກ້ໄຂ ແລະ ຂັ້ນຕອນທີ່ຜູ້ທີ່ມີຂໍ້ສະເໜີ ອາດຈະໃຊ້ເວລາຖ້າພວກເຂົາບໍ່ພໍໃຈກັບຜົນການແກ້ໄຂ.

**ການຕິດຕາມ ແລະ ການລາຍງານ**

ຈຸດປະສົງຂອງການຕິດຕາມພາຍໃນຂອງການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ SEP ແມ່ນເພື່ອໃຫ້ແນ່ໃຈວ່າກິດຈະກຳທີ່ກຳນົດໄວ້ໃນ SEP ໄດ້ຖືກປະຕິບັດໃຫ້ທັນເວລາ ແລະ ເໝາະສົມ. ພາຍໃຕ້ການຊີ້ນຳລວມຂອງກະຊວງສາທາລະນະສຸກ. NPCO ຮັບຜິດຊອບການຕິດຕາມກິດຈະກຳທີ່ໄດ້ອະທິບາຍໄວ້ໃນ SEP ນີ້.

**ຄ່າໃຊ້ຈ່າຍ ແລະ ງົບປະມານ**

ຄ່າໃຊ້ຈ່າຍທີ່ໄດ້ກຳນົດສຳລັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ SEP ແມ່ນຄາດຄະເນໃນລະຫວ່າງການກະກຽມໂຄງການເພື່ອຈຸດປະສົງຂອງການວາງແຜນງົບປະມານ. ຄ່າໃຊ້ຈ່າຍຕົວຈິງຂອງການປະຕິບັດ SEP ແມ່ນຂຶ້ນກັບຂອບເຂດ ແລະ ກິດຈະກຳທີ່ຈະປະຕິບັດໃນລະຫວ່າງການກະກຽມ ແລະ ການປະຕິບັດໂຄງການ. ຄ່າໃຊ້ຈ່າຍອາດຈະໄດ້ຮັບການປັບປຸງເມື່ອບັນຊີລາຍຊື່ຂອງໂຄງການຢ່ອຍໄດ້ຖືກກຳນົດສຳເລັດ. ຄ່າໃຊ້ຈ່າຍທີ່ເກີດຂຶ້ນເປັນເອກະສານເປີດເຜີຍຂໍ້ມູນ ແລະ ການປຶກສາຫາລືກັບສາທາລະນະ ແມ່ນໄດ້ຮັບການຄຸ້ມຄອງໂດຍການເງິນຄູ່ຮ່ວມງານ ແລະ ການຄາດຄະເນໃນ SEP ຂອງໂຄງການ.